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 VN/2024:12 

§ 21 

Valkansliets utvärdering av EU-valet 2024 

 

Bakgrund 

9 juni 2024 var det val till Europaparlamentet. Valkansliets arbete med att planera, förbereda och 

genomföra valet inleddes ca 18 månader innan valet. Nedan följer en sammanfattning av 

utvärderande synpunkter från Emmaboda kommuns valkansli. 

 

Förutsättningar för arbetet 

Arbetet som valhandläggare läggs ovanpå ordinarie arbetsuppgifter vilket under hela arbete har 

varit en utmaning men framför allt en ohållbar situation i maj och juni. Vissa steg har tagits mot 

avlastning från ordinarie arbete, och framför allt har det varit en tillgång att valkansliet denna 

gång har bestått av tre personer istället för två personer. Ytterligare steg i denna riktning behöver 

tas, inte minst för att leva upp till krav på dygnsvila och veckovila. 

 

Behovet av att köpa in ett nytt säkerhetsskåp kvarstår. I det nuvarande säkerhetsskåpet är 

utrymmet inte tillräckligt för att förvara förtidsröster som inkommer till kommunen, och som ska 

köras ut till kommunens valdistrikt på valdagen. 

 

En stor förbättring inför detta val är det nya valarkivet som har flyttats till en bättre lokalisering i 

kommunhuset där det finns tillgång till hiss. Detta har inneburit ett effektivare arbete när det 

gäller hantering av valmaterial för såväl valkansli som ordföringar i valdistrikten.  

 

Roller och ansvar 

Valkansliet bedömer att det fortfarande finns behov av att förtydliga var gränserna går för olika 

roller och vad som förväntas av var och en. Det behövs även en ökad förståelse i den egna 

kommunorganisationen för vad genomförande av val innebär. 

 

Rekryteringen av röstmottagare skulle kunna ses över i syfte att bredda underlaget. 

 

Inköp och logistik 

Inköpsansvaret har fungerat bättre detta val i och med att valansvarig har haft behörighet att göra 

inköp. Valansvarig har dock fortfarande inte ansvaret för valnämndens kostnadsställe vilket 

försvårar planering och uppföljning. 

 

Det är önskvärt med en bättre lösning för transport av valmaterial till valdistrikten. 

 

Utlämning av nycklar och information om larm har även till detta val (i likhet med Val 2022) 

skötts av valhandläggare istället för vaktmästare. Det har snarast inneburit extra steg i processen 

eftersom vaktmästare har fått lämna nycklar och information till handläggare och sen har den 

lämnats vidare till ordföringarna istället för att ha direktöverlämning.  

Det har heller inte funnits jourhavande vaktmästare till varje enskild vallokal utan istället funnits 

en lista på nummer som får ringas upp i en viss ordning. Valkansliet vill uttrycka ett starkt 

önskemål om att hela detta upplägg ändras tillbaka till den ordning som har funnits tidigare, före 

Val 2022. 

 

Valnämnden 2024-06-27
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Införandet av e-tjänst för röstmottagare 

E-tjänsten har varit tidsbesparande överlag fungerat väl. Valkansliet vill gärna fortsätta med e-

tjänsten, och har ett antal förbättringsförslag. 

 

PostNord 

Genomförande av inköpta tjänster från PostNord, såväl med avseende på centralt avtal via 

Valmyndigheten som på lokalt tilläggsavtal, har varit under all kritik. Ytterligare återkoppling 

kommer ske från valkansliet direkt till PostNord samt till Valmyndigheten. 

 

Röstningslokaler/Vallokaler 

Den nya förtidsröstningslokalen Emmaboda bibliotek har fungerat mycket väl, både från såväl 

valkansliets perspektiv som bibliotekspersonalens perspektiv. 

 

I samband med förtidsröstningen i Vissefjärda (Vissefjärda bibliotek) noterades ett lågt 

valdeltagande.  

 

Algutsboda valdistrikt hade i år en ny vallokal – Alsbohallen - som verkar fungerat bättre i de 

flesta avseenden, förutom att det har varit kallt i lokalen. 

 

Emmaboda Norra hade i Val 2022 en ny vallokal, Vilhelm Mobergsgymnasiet, som även 

användes denna gång. Detta har fungerat fortsatt väl. 

 

Emmaboda Södra hade i år en ny lokal bestående av Emmaboda fritidsgård, och den lokalen 

verkar i allt väsentligt att ha fungerat bra. En del väljare verkar dock ha haft svårt att hitta dit och 

valt att förtidsrösta i Emmaboda bibliotek istället.  

 

Lindås valdistrikt har även denna gång haft en vallokal som inte är optimal vad gäller lokalens 

utformning och placering. Dessutom blev lokalen inte ordentligt iordningsställd från förskolans 

sida, något som skapade merarbete till såväl valkansli som valdistriktets röstmottagare. 

 

Långasjö valdistrikt har haft samma lokal som tidigare och den har fungerat väl. Nytt för i år är 

att tekniska förvaltningen till skillnad från tidigare val nu har krävt golvtäckning vilket innebär 

en merkostnad och extra planering.  

 

Vissefjärda valdistrikt har återigen haft sin vallokal i Vissefjärda bibliotek, och det har i det stora 

hela fungerat väl. Det har återigen varit problem med inpassage samt larm.  

 

Uppsamlingsräkningen (Valnämndens preliminära rösträkning, ”onsdagsräkningen”) 

Den nya ordningen med rösträknare som har suttit i vallokal på valdagen fungerade mycket väl.  

  

Valnämnden 2024-06-27
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Möjliga åtgärder 

 

• Fortsatt översyn av arbetsbelastningen och arbetsfördelningen 

• Köp in ett nytt säkerhetsskåp 

• I samband med anmälan i e-tjänsten samt utbildning av röstmottagare bör det förtydligas 

var gränserna går för de olika rollerna samt vilka förväntningar som finns (avser 

valnämnden, valkansli, ordförandena i valdistrikten, och röstmottagare) 

• Fortsätta öka kunskap och acceptans angående valarbetet internt bland chefer och 

tjänstepersoner 

• Se till att överföra valnämndens kostnadsställe till valansvarig 

• Ordna ny lösning för transport av valmaterial via tekniska förvaltningen alternativt 

Möjligheternas Hus AB (MHAB) 

• Gå tillbaka till tidigare ordning där vaktmästare lämnar ut nycklar och informerar om 

larm direkt till ordföringarna 

• Gå tillbaka till tidigare ordning där varje vallokal har en vaktmästare utsedd för jour 

under valhelgen – överväg om Valnämnden kan ta de kostnaderna 

• Överväganden kan behöva göras angående vilka orter förtidsröstningen ska vara på. 

• Fortsätta nuvarande organisering av uppsamlingsräkningen. 

Ärendets beredning 

Valkansliet har tagit fram tjänsteskrivelse. Valnämndens presidium har behandlat ärendet på sitt 

beredningsmöte 2024-06-19 och bestämt förslag till beslut. 

____ 

 

Valkansliet föreslår 

 

Valnämnden beslutar 

 

att med godkännande notera att valnämnden har tagit del av informationen 

___ 
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 VN/2024:12 

§ 22 

Röstmottagarnas och rösträknarnas utvärdering i samband med EU-valet 2024 

 

Bakgrund 

Valnämnden har genomfört en utvärdering efter EU-valet 2024. 

 

Ärendets beredning 

Valkansliet har tagit fram tjänsteskrivelse. Valnämndens presidium har behandlat ärendet på sitt 

beredningsmöte 2024-06-19 och bestämt förslag till beslut. 

 

Röstmottagare i vallokal på valdagen 

Från valdistrikten och de som arbetade med röstmottagningen i vallokal på valdagen har 48 svar 

inkommit (55 tillfrågade) enligt denna fördelning: 

 

Algutsboda 7 

Emmaboda Norra 8  

Emmaboda Södra 10  

Lindås 8  

Långasjö 8  

Vissefjärda 7 

 

De som svarat ansåg överlag att de fått den utbildning de behövt men fler praktiska moment i 

utbildningen efterfrågades. 

Den nya e-tjänsten för röstmottagare hade fungerat bra för de flesta. 

Vid det här valet användes kommunens vaktbolag, som ronderade i vallokalerna under dagen. 

Det hade upplevts som positivt av röstmottagarna. Inga ordningsstörningar har rapporterats från 

vallokalerna och säkerheten hade upplevts vara bra. 

De flesta har även uttryckt sig positiva till lokalerna men mer eller mindre åtgärder krävs i ett 

antal av lokalerna. De nya vallokalerna för Emmaboda Södra (Emmaboda Fritidsgård) och 

Algutsboda (Alsbohallen) har överlag fungerat bra. 

Köbildning har inte varit ett problem vid det här valet och alla vallokaler kunde stänga kl 21.00. 

 

Röstmottagare i röstningslokal under förtidsröstningen 

Bland de som arbetade med förtidsröstningen och den ambulerande röstmottagningen har 20 

personer av 20 tillfrågade svarat. 

 

Samtliga av de som svarat ansåg att de fått den utbildning de behövt men fler praktiska moment i 

utbildningen efterfrågades. De flesta ansåg att arbetsschemat varit bra samt att säkerheten hade 

upplevts som bra. Den nya e-tjänsten för röstmottagare har fungerat bra för de flesta.  

 

Rösträknare vid uppsamlingsräkning 

2024-06-20 har två tredjedelar av de tillfrågade svarat och responsen på genomförandet av 

uppsamlingsräkningen har varit positiv. Det efterfrågades mer information om säkerhetsrutiner. 

Alla som har svarat har meddelat att de kan tänka sig att ställa upp igen. 

____ 

Valnämnden 2024-06-27
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Valkansliet föreslår 

 

Valnämnden beslutar 

 

att med godkännande notera att valnämnden har tagit del av informationen 

___ 
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 VN/2024:8 

§ 23 

Redovisning av delegationsbeslut 

 

Valnämndens ledamöter noterar redovisning av fattade delegationsbeslut som presenteras under 

nämndens sammanträde.  

 

____ 

 

Valnämndens beredning föreslår valnämnden besluta 

 

Valnämnden beslutar   

 

att anteckna information om delegationsbeslut till protokollet 

 

____ 
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§ 24 

Valkansliet informerar 

 

Kanslichef, Susanna Engelholm, redovisar en sammanfattning av det genomförda valet.  

____ 
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§ 25 

Övriga frågor 

 

Inga övriga frågor. 
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 VN/2024:12 


§ 21 


Valkansliets utvärdering av EU-valet 2024 


 


Bakgrund 


9 juni 2024 var det val till Europaparlamentet. Valkansliets arbete med att planera, förbereda och 


genomföra valet inleddes ca 18 månader innan valet. Nedan följer en sammanfattning av 


utvärderande synpunkter från Emmaboda kommuns valkansli. 


 


Förutsättningar för arbetet 


Arbetet som valhandläggare läggs ovanpå ordinarie arbetsuppgifter vilket under hela arbete har 


varit en utmaning men framför allt en ohållbar situation i maj och juni. Vissa steg har tagits mot 


avlastning från ordinarie arbete, och framför allt har det varit en tillgång att valkansliet denna 


gång har bestått av tre personer istället för två personer. Ytterligare steg i denna riktning behöver 


tas, inte minst för att leva upp till krav på dygnsvila och veckovila. 


 


Behovet av att köpa in ett nytt säkerhetsskåp kvarstår. I det nuvarande säkerhetsskåpet är 


utrymmet inte tillräckligt för att förvara förtidsröster som inkommer till kommunen, och som ska 


köras ut till kommunens valdistrikt på valdagen. 


 


En stor förbättring inför detta val är det nya valarkivet som har flyttats till en bättre lokalisering i 


kommunhuset där det finns tillgång till hiss. Detta har inneburit ett effektivare arbete när det 


gäller hantering av valmaterial för såväl valkansli som ordföringar i valdistrikten.  


 


Roller och ansvar 


Valkansliet bedömer att det fortfarande finns behov av att förtydliga var gränserna går för olika 


roller och vad som förväntas av var och en. Det behövs även en ökad förståelse i den egna 


kommunorganisationen för vad genomförande av val innebär. 


 


Rekryteringen av röstmottagare skulle kunna ses över i syfte att bredda underlaget. 


 


Inköp och logistik 


Inköpsansvaret har fungerat bättre detta val i och med att valansvarig har haft behörighet att göra 


inköp. Valansvarig har dock fortfarande inte ansvaret för valnämndens kostnadsställe vilket 


försvårar planering och uppföljning. 


 


Det är önskvärt med en bättre lösning för transport av valmaterial till valdistrikten. 


 


Utlämning av nycklar och information om larm har även till detta val (i likhet med Val 2022) 


skötts av valhandläggare istället för vaktmästare. Det har snarast inneburit extra steg i processen 


eftersom vaktmästare har fått lämna nycklar och information till handläggare och sen har den 


lämnats vidare till ordföringarna istället för att ha direktöverlämning.  


Det har heller inte funnits jourhavande vaktmästare till varje enskild vallokal utan istället funnits 


en lista på nummer som får ringas upp i en viss ordning. Valkansliet vill uttrycka ett starkt 


önskemål om att hela detta upplägg ändras tillbaka till den ordning som har funnits tidigare, före 


Val 2022. 
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Införandet av e-tjänst för röstmottagare 


E-tjänsten har varit tidsbesparande överlag fungerat väl. Valkansliet vill gärna fortsätta med e-


tjänsten, och har ett antal förbättringsförslag. 


 


PostNord 


Genomförande av inköpta tjänster från PostNord, såväl med avseende på centralt avtal via 


Valmyndigheten som på lokalt tilläggsavtal, har varit under all kritik. Ytterligare återkoppling 


kommer ske från valkansliet direkt till PostNord samt till Valmyndigheten. 


 


Röstningslokaler/Vallokaler 


Den nya förtidsröstningslokalen Emmaboda bibliotek har fungerat mycket väl, både från såväl 


valkansliets perspektiv som bibliotekspersonalens perspektiv. 


 


I samband med förtidsröstningen i Vissefjärda (Vissefjärda bibliotek) noterades ett lågt 


valdeltagande.  


 


Algutsboda valdistrikt hade i år en ny vallokal – Alsbohallen - som verkar fungerat bättre i de 


flesta avseenden, förutom att det har varit kallt i lokalen. 


 


Emmaboda Norra hade i Val 2022 en ny vallokal, Vilhelm Mobergsgymnasiet, som även 


användes denna gång. Detta har fungerat fortsatt väl. 


 


Emmaboda Södra hade i år en ny lokal bestående av Emmaboda fritidsgård, och den lokalen 


verkar i allt väsentligt att ha fungerat bra. En del väljare verkar dock ha haft svårt att hitta dit och 


valt att förtidsrösta i Emmaboda bibliotek istället.  


 


Lindås valdistrikt har även denna gång haft en vallokal som inte är optimal vad gäller lokalens 


utformning och placering. Dessutom blev lokalen inte ordentligt iordningsställd från förskolans 


sida, något som skapade merarbete till såväl valkansli som valdistriktets röstmottagare. 


 


Långasjö valdistrikt har haft samma lokal som tidigare och den har fungerat väl. Nytt för i år är 


att tekniska förvaltningen till skillnad från tidigare val nu har krävt golvtäckning vilket innebär 


en merkostnad och extra planering.  


 


Vissefjärda valdistrikt har återigen haft sin vallokal i Vissefjärda bibliotek, och det har i det stora 


hela fungerat väl. Det har återigen varit problem med inpassage samt larm.  


 


Uppsamlingsräkningen (Valnämndens preliminära rösträkning, ”onsdagsräkningen”) 


Den nya ordningen med rösträknare som har suttit i vallokal på valdagen fungerade mycket väl.  


  







Sammanträdesprotokoll 5 (10) 
 Valnämnden Sammanträdesdatum 
 2024-06-27 


 


Justerande                           Utdragsbestyrkande 


 


Möjliga åtgärder 


 


• Fortsatt översyn av arbetsbelastningen och arbetsfördelningen 


• Köp in ett nytt säkerhetsskåp 


• I samband med anmälan i e-tjänsten samt utbildning av röstmottagare bör det förtydligas 


var gränserna går för de olika rollerna samt vilka förväntningar som finns (avser 


valnämnden, valkansli, ordförandena i valdistrikten, och röstmottagare) 


• Fortsätta öka kunskap och acceptans angående valarbetet internt bland chefer och 


tjänstepersoner 


• Se till att överföra valnämndens kostnadsställe till valansvarig 


• Ordna ny lösning för transport av valmaterial via tekniska förvaltningen alternativt 


Möjligheternas Hus AB (MHAB) 


• Gå tillbaka till tidigare ordning där vaktmästare lämnar ut nycklar och informerar om 


larm direkt till ordföringarna 


• Gå tillbaka till tidigare ordning där varje vallokal har en vaktmästare utsedd för jour 


under valhelgen – överväg om Valnämnden kan ta de kostnaderna 


• Överväganden kan behöva göras angående vilka orter förtidsröstningen ska vara på. 


• Fortsätta nuvarande organisering av uppsamlingsräkningen. 


Ärendets beredning 


Valkansliet har tagit fram tjänsteskrivelse. Valnämndens presidium har behandlat ärendet på sitt 


beredningsmöte 2024-06-19 och bestämt förslag till beslut. 


____ 


 


Valkansliet föreslår 


 


Valnämnden beslutar 


 


att med godkännande notera att valnämnden har tagit del av informationen 


___ 
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 VN/2024:12 


§ 22 


Röstmottagarnas och rösträknarnas utvärdering i samband med EU-valet 2024 


 


Bakgrund 


Valnämnden har genomfört en utvärdering efter EU-valet 2024. 


 


Ärendets beredning 


Valkansliet har tagit fram tjänsteskrivelse. Valnämndens presidium har behandlat ärendet på sitt 


beredningsmöte 2024-06-19 och bestämt förslag till beslut. 


 


Röstmottagare i vallokal på valdagen 


Från valdistrikten och de som arbetade med röstmottagningen i vallokal på valdagen har 48 svar 


inkommit (55 tillfrågade) enligt denna fördelning: 


 


Algutsboda 7 


Emmaboda Norra 8  


Emmaboda Södra 10  


Lindås 8  


Långasjö 8  


Vissefjärda 7 


 


De som svarat ansåg överlag att de fått den utbildning de behövt men fler praktiska moment i 


utbildningen efterfrågades. 


Den nya e-tjänsten för röstmottagare hade fungerat bra för de flesta. 


Vid det här valet användes kommunens vaktbolag, som ronderade i vallokalerna under dagen. 


Det hade upplevts som positivt av röstmottagarna. Inga ordningsstörningar har rapporterats från 


vallokalerna och säkerheten hade upplevts vara bra. 


De flesta har även uttryckt sig positiva till lokalerna men mer eller mindre åtgärder krävs i ett 


antal av lokalerna. De nya vallokalerna för Emmaboda Södra (Emmaboda Fritidsgård) och 


Algutsboda (Alsbohallen) har överlag fungerat bra. 


Köbildning har inte varit ett problem vid det här valet och alla vallokaler kunde stänga kl 21.00. 


 


Röstmottagare i röstningslokal under förtidsröstningen 


Bland de som arbetade med förtidsröstningen och den ambulerande röstmottagningen har 20 


personer av 20 tillfrågade svarat. 


 


Samtliga av de som svarat ansåg att de fått den utbildning de behövt men fler praktiska moment i 


utbildningen efterfrågades. De flesta ansåg att arbetsschemat varit bra samt att säkerheten hade 


upplevts som bra. Den nya e-tjänsten för röstmottagare har fungerat bra för de flesta.  


 


Rösträknare vid uppsamlingsräkning 


2024-06-20 har två tredjedelar av de tillfrågade svarat och responsen på genomförandet av 


uppsamlingsräkningen har varit positiv. Det efterfrågades mer information om säkerhetsrutiner. 


Alla som har svarat har meddelat att de kan tänka sig att ställa upp igen. 


____ 
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Valkansliet föreslår 


 


Valnämnden beslutar 


 


att med godkännande notera att valnämnden har tagit del av informationen 


___ 
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§ 23 


Redovisning av delegationsbeslut 


 


Valnämndens ledamöter noterar redovisning av fattade delegationsbeslut som presenteras under 


nämndens sammanträde.  


 


____ 


 


Valnämndens beredning föreslår valnämnden besluta 


 


Valnämnden beslutar   


 


att anteckna information om delegationsbeslut till protokollet 


 


____ 
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§ 24 


Valkansliet informerar 


 


Kanslichef, Susanna Engelholm, redovisar en sammanfattning av det genomförda valet.  


____ 
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§ 25 


Övriga frågor 


 


Inga övriga frågor. 


 


 





